

Saxo Studienævn



MØDEREFERAT

6. DECEMBER 2021

Forum Saxo Studienævn

STUDIENÆVNET

Møde afholdt 7. december kl. 9-11.

KAREN BLIXENS PLADS 8
KØBENHAVN S

Sted 12.3.07 og Zoom

Referent Sara Holm-Meier

DIR 35 33 57 78

MOB 35 33 57 78

Til stede

Anton Skovsgaard Christensen (ASC), Signe Mellemsgaard (SM), Adam Schwartz (ASW), Sofie Lene Bak (SLB), Lisa Marie Andersson (LMA), Ayoe Vadum Prehn (AVP)

nxp344@hum.ku.dk

REF: SHM

Jane Fejfer (JF) deltog fra kl. 10

Via Zoom

Per Ole Rindel (POR)

Desuden deltog

Lasse Sonne (LS) Amir Susic (AS), Peter Edelberg (PE)

Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden
2. Godkendelse af referat
3. Meddelelser
4. Status på de nye studieordninger
5. Drøftelse af uanmeldte besøg i Absalonrummene
6. Løbende drøftelse af studiemiljøet

7. Behandling af evalueringer for E20 og F21 (Etnologi, Klassisk arkæologi og Historie vedhæftet)
8. Behandling af evalueringer for individuelle forløb
9. Behandling af procesplanen for institutternes og fakultetets strategiarbejde 2022. (Procesplanen vedhæftet)
10. Indledende drøftelse af eventuelle KA-studiestartsprøver
11. Dato for Studienævnsmødet i januar
12. Merit- og dispensationssager
13. Eventuelt

Ad 1) Godkendelse af dagsorden

POR ønskede at tilføje et punkt om justering af BA- og KA-tilvalgsstudieordningerne på Arkæologi – det blev et nyt punkt 12. Herefter blev dagsordenen godkendt.

Ad 2) Godkendelse af referat

Der var enkelte rettelser, herefter blev referatet godkendt.

Ad 3) Meddelelser

POR orienterede om et møde uddannelseslederne havde haft med studievejledningen, som blandt andet affødte punkt 10 på dagsordenen. POR har mødtes med Studienævnsforum den 23. november – referat fra mødet sendes rundt til Studienævnet.

LS meddelte, at en eventuel omlægning af vinterens prøver vil være 1-1 af den omlægning, vi lavede ved forrige eksamenstermin.

ASC er blevet kontaktet af HR i forbindelse med professoratet på Etnologi - Christina Falkenberg deltager i ansættelsessamtalerne.

Ad 4) Status på de nye studieordninger

LS berettede, at studieordningerne er kommet retur fra FAK, og de er sendt til uddannelseslederne. Svarfristen – særligt for KA-studieordningerne – er den 10. december.

Herefter en diskussion af, hvordan de faglige mål gennemskueliggøres, når de ikke må deles op i studieordningerne. Studienævnet har tidligere konkluderet, at der i studiehåndbøgerne kan redegøres for opdelingen af faglige mål på hhv. det kernefaglige modul og fællesmodulet, ligesom der kan redegøres for målene i kursusbeskrivelserne – og den konklusion holdes der fast i.

LS spurgte til kommentarerne fra TEACH, kan fagene bruge dem?

Der var enighed om, at TEACH har indsigt i undervisning – det afspejles i kommentarerne.

Ad 5) Drøftelse af uanmeldte besøg i Absalonrummene

Der var generel undren over den mail, der var sendt ud om TEACHs besøg i Absalonrummene – og en generel utryghed ved ikke at vide hvem og hvornår, der er folk inde og kigge i rummene. LS sender en mail ud til underviserne, der forklarer, hvad det går ud på.

De studerende ved ikke nødvendigvis, at den tid de er på Absalon kan ses – måske skal underviserne kort forklare, hvad de eventuelt bruger tidsangivelsen til.

Ad 6) Løbende drøftelse af studiemiljøet

LMA vurderer, at der er en risiko for, at vi er ved at tabe nogle af de studerende, der har svært ved at komme tilbage efter covid. Særligt de ældre årgange har svært ved at genfinde tilknytningen og Fagrådene er løbet tør for ideer til re-integrering.

AVP berettede, at der på Forhistorisk har været stor tilslutning til ekskursionerne – måske netop fordi de arrangeres for forskellige årgange. Herefter en drøftelse af, hvordan Fagrådene kan hjælpes. Tiltag kan eventuelt integreres i undervisningen, fordi der så er større chance for, at de studerende dukker op. Måske kan der være gruppearbejde i løbet af undervisningen – gerne hvor man skal ud af huset, på museum eller lignende.

Der var enighed om, at de faglige underudvalg bør mødes for at tale om, hvad der kan gøres, da der skal laves tiltag på tværs af led.

Ad 7) Behandling af evalueringer for E20 og F21 (Etnologi, Klassisk arkæologi og Historie vedhæftet)

POR indledte med at pointere vigtigheden i, at der findes en fælles måde at evaluere på – der er for stor forskel mellem fagenes evalueringer.

Besvareelsesprocenten skal fremgå, men skal ikke have betydning for kategoriseringen – derfor er info om hvor mange studerende, der har deltaget i undervisningen og besvareelsesprocenten vigtig.

Herefter en diskussion af, hvordan kategorierne A/B/C skal fordeles – og forstås, og hvad evalueringerne i det hele taget skal bruges til.

SM foreslog at vi tager punktet op på næste studienævnsmøde.

Herefter blev evalueringerne behandlet og godkendt.

Ad 8) Behandling af evalueringer for individuelle forløb

Udgår, da der ikke var indkommet evalueringer for individuelle forløb.

Ad 9) Behandling af procesplanen for institutternes og fakultetets strategiarbejde 2022. (Procesplanen vedhæftet)

POR opsummerede planen, der er svarfrist den 13. december. POR mener ikke, der er så meget at kommentere på.
Studienævnet har ingen kommentarer.

Ad 10) Indledende drøftelse af eventuelle KA-studiestartsprøver

POR berettede, at uddannelseslederne har haft møde med AS – blandt andet om, hvad der kan gøres for at sikre at nye KA-studerende bliver bekendt med Absalon og KUnet.

AS supplerede med at foreslå, at studiestartsmodulet på BA'en måske kan videreføres til KA-niveau – gerne som et obligatorisk element.

Der var bred enighed om, at information om KA'en skal ligge tidligt – før man søger ind – men det kan ikke blive som en studiestartsprøve.

Fagene går til baglandene for at få inspiration og ideer og punktet tages op på næste møde.

Ad 11) Dato for Studienævnsmødet i januar

18. januar 2022 kl. 13-15. POR fortsætter ikke som formand i det nye studienævn, der træder til i februar.

Ad 12)

POR redegjorde for ønsket om en studieordningsrevision på BA- og KA-tilvalgsordningerne, da der ikke kan gives flere holddispensationer til at projektorienterede forløb kan afholdes på instituttets forskningscentre. Studienævnet bakker op om ændringerne.

[Ændringerne er behandlet af FAK og fremgår nu af studieordningerne]

Ad 13) Merit- og dispensationssager

Der blev redegjort for indstillingerne til afslag – Studienævnet følger indstillingerne.

Ad 14) Eventuelt

LMA forslår at studievejledning og fagråd mødes i forhold til tiltag for studiemiljøet, AS indkalder.